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Gansperger Gábor vagyok, az ELTE TTK földrajz BSc szakának végzős és környezettan BSc 

szakának első évfolyamos hallgatója. Középiskolásként 2005-ben elvégeztem a Magyar Újságírók 

Országos Szövetsége és a Veszprém megyei Napló által kiírt újságírói képzést, ezt követően kis 

vidéki lapokban és blogokban publikáltam. 2008 márciusában, Mécs Anna főszerkesztősége idején 

jelentkeztem a Tétékás Nyúzhoz. Eleinte beharangozókat, beszámolókat írtam, majd egyre több 

tudósítást, közéleti cikket és interjút. Tavaly szeptember óta vezetem a Lágymányosi Portrék 

rovatot, ezalatt több tanárunkkal, kutatónkkal készítettem színvonalas interjúkat. Másfél éve 

rendszeresen végzek olvasószerkesztői munkát, tördelés terén folyamatosan fejlesztem a tudásom. 

 

Maximálisan felkészültnek érzem magam arra a nehéz feladatra, amelyet lapunk 

főszerkesztői posztja jelent. 

 

A Tétékás Nyúz jelenleg nagyon rossz irányba halad. Három rendkívül komoly problémával 

küzdünk, amelyek az elmúlt egy-másfél év során halmozódtak fel. 

 Kevés emberünk van, akik a többletmunkák miatt túlterheltek. 

 Nincs rendszeres és intenzív kapcsolat a Hallgatói Önkormányzattal. 

 Az újságnak a hallgatók és az oktatók szemében az elmúlt időszakban csökkent a presztízse. 

 

Problémáink megoldására az alábbi ötleteim vannak: 

 Új emberek bevonása az újság életébe, a jelenlegi szerkesztőségi tagok közötti kapcsolat 

szorosabbá tétele. 

 A HÖK tisztségviselőivel és más egyetemi szervezetekkel szoros kapcsolatok kiépítése. 

 Tartalmi megújulás. 

 A megújult honlap népszerűsítése, a Nyúz mint brand erősítése. 

 Átláthatóság. 

 

Pályázatom további részében ezen ötleteim, terveim vázolnám fel. 

 

Célom egy olyan újság felépítése, amely Egyetemünk és Hallgatói Önkormányzatunk ékessége 

lehet; amelyre minden hallgatónk büszke lehet. 



Új emberek bevonása az újság életébe, a jelenlegi szerkesztőségi tagok közötti kapcsolat 

szorosabbá tétele: 

 

Az elmúlt időszakban számos korábbi szerkesztőségi tag kilépett, illetve a jelenlegi tagok jelentős 

részének egyéb elfoglaltságai miatt nem jut ideje az újságra. Utánpótlás eközben alig érkezik. 

Mindenképpen változtatni kell ezen, hiszen lapunk színvonala szempontjából rendkívül fontos, 

hogy ne csak pár ember készítse, hanem minél színesebb és változatosabb cikkek jelenhessenek 

meg. Rendszeres felhívásokat tennék közzé a Nyúz hasábjain és Egyetemünk hirdetőtábláin, hogy 

bátran jelentkezzen bárki, szívesen (és legfőképpen ingyen!) betanítjuk az alapvető dolgokra. 

Szerveznék több alkalommal olyan nyílt napokat, amelyeken a TTK bármely hallgatója megnézheti, 

hogyan készül az újság. Ha látják, milyen jó hangulatban telik egy-egy szerkesztés, sokkal nagyobb 

eséllyel jelentkeznének különböző feladatokra, például a mostanában méltatlanul elhanyagolt 

fotózásra. Főszerkesztői fogadóóra visszaállítása. 

  

Természetesen a régi tagokról sem elfeledkezve újra bevezetném a rendszeres hétfői lapindítókat, 

amelyeken lefektetnénk az aktuális laptervet és kiosztanánk a heti feladatokat. A hivatalos 

megbeszélések után lehetőséget adnék kötetlen szórakozásra, tetszés szerint társasjátékozásra, 

mozizásra, sörözésre, kávézásra. Az ilyen alkalmak erősítik a szerkesztőségi identitást, és a jó 

hangulat révén elősegítik a sokkal pontosabb és jobb munkavégzést. 

 

A HÖK tisztségviselőivel és más egyetemi szervezetekkel szoros kapcsolatok kiépítése: 

 

A Hallgatói Önkormányzat lapjaként kötelességünk lenne beszámolni a HÖK munkájáról, a 

tisztségviselők feladatairól. Ezzel szemben a szokásos félévkezdési és vizsgajelentkezési 

információkat leszámítva alig van HÖK-ös cikk! A hallgatók jelentős részének fogalma sincs, hogy 

mit csinálnak az elnökhelyettesek, mi a feladata a biztosoknak, és kik azok a szakterületi 

koordinátorok. Számos félreértést, problémát lehetne megelőzni, ha a hallgatók pontosan tudnák, 

hogy kihez milyen ügyben fordulhatnak. 

 

A Nyúzban pár hete elindult HÖK-ös cikksorozatot folytatnám, az összes tisztségviselő feladatairól, 

munkájáról írnánk. Rendszeresen beszámolnánk például a Választmányok, Küldöttgyűlések, Kari 

Tanácsok, EHÖK-ös ülésekről és egyéb oktatáspolitikai eseményekről. Ezekkel kapcsolatban 

folyamatosan egyeztetnénk (álláspontok, aktualitások, stb.) a HÖK képviselőivel. 

 A Nyúz és a HÖK közötti szorosabb kapcsolatot erősítendő legalább ilyen fontosnak tartom, hogy a 

tisztségviselők rendszeresen megjelenjenek a már említett, újonnan bevezetésre kerülő 

lapindítókon, illetve főszerkesztőként személyesen is részt vennék a HÖK-ös eseményeken. 

 

Az EHÖK-kel, az Alapítvánnyal, az ELTE Online-nal és a LOL-lal a korábbiaknál jóval szorosabb 

együttműködést szeretnék. 

 

Tartalmi megújulás: 

  

Presztízsünk visszaállítása talán a legnehezebb feladat mind közül. Elsősorban tartalmi megújulás 

kell, sokkal több egyetemi információt kell közölnünk, és így a szórakoztató cikkek száma 

csökkenne. Minden héten legalább az aktuális oldalszámok felében számolnánk be a fontosabb 

egyetemi hírekről és a HÖK-ről. Ezt úgy képzelem el, hogy a mindenkori harmadik oldalon a 

hírértékű, de terjedelmi, szerkesztési korlátok miatt külön cikket nem kapó történésekről írnánk 

egy-két bekezdés hosszúságú úgynevezett mínuszos híreket. Az ezt követő négy oldalon lennének a 

jelentősebb HÖK-ös, EHÖK-ös, alapítványi és egyetemi információk. Beszámolnánk például arról, 

ha egy tanárunk díjat kap, illetve különböző programokról, kiállításokról, rendezvényekről. 

 

A Lágymányosi Portrék, a Tudósítás és a Természet-Tudomány-Technika rovatok kiemelt szerepet 



kapnának, ami egyrészt azt jelenti, hogy minden lapszámban két oldal terjedelemben kell 

megjelenniük, másrészt azt, hogy a rovatok súlya miatt nem egy, hanem két rovatvezetőjük lenne. 

Ez nem jelentene többletköltséget, mert a rovatvezetői jutalom a kevesebb munka miatt kétfelé 

oszlana; a két rovatvezető között természetesen szoros együttműködést és gyakori egyeztetést várok 

el. 

 

A megnövekedett közéleti cikkek miatt a szórakoztató műfaj kicsit háttérbe szorulna. Ez azonban 

nem jelenti azt, hogy eljelentéktelenedne! A Sport a HÖK-ös oldalakra kerülne, hiszen alapvetően 

oda tartozik. A Cooltér, a Mozizóna és a Rejtvény rendkívül népszerű, változás ezen rovatokat nem 

érintené. A Booktime-ot, a Gasztromátrixot és a Négyeshatost jelenlegi formájában megszüntetném. 

Alapítanék egy olyan kétheti váltásban jelentkező rovatot, amelyben nem csupán könyv-, hanem 

újság- vagy akár lemezkritikák is szerepelnének. Ez a Helyvektor rovattal párhuzamosan 

szerepelne, azaz páratlan heteken a Helyvektor, páros heteken az új Kritika rovat. 

 

Felszámolnám a jelenlegi rendszert, amelyben a rovatvezetőknek túl sok feladat jut és más cikkíró 

alig kap munkát. Minden rovatvezetőnek kötelezően félévente minimum négy, maximum hét 

alkalommal ki kell adni rovatát más szerkesztőségi tag számára. 

 

Nem állandó rovatként jelentkezne, hanem a TTT-n belül, de mindenképpen fontosnak tartom, hogy 

oktatóink is írhassanak a Nyúz hasábjaira a legújabb kutatásaikról. 

 

A megújult honlap népszerűsítése, a Nyúz mint brand erősítése: 

  

A megújult honlappal kapcsolatban lényegi fejlesztést már nem tervezek, az elmúlt hetek 

bebizonyították, hogy internetes felületünk jól működik. Fontosnak tartom azonban, hogy sokkal 

jobban népszerűsítsük, például felhívnám az olvasók figyelmét arra minden lapszámban, hogy 

létezik nyúzos honlap. Tervezem olyan plakátok készíttetését is, amelyeken kizárólag a Nyúz 

weboldalát reklámoznánk. A honlap népszerűsítése fontos lenne, hiszen bárki hozzászólhatna a 

cikkeinkhez, emellett a terjedelmi korlátok miatt megvágott cikkek ott teljes egészében olvashatók. 

 

A Nyúz presztízsének visszaállításához nem elég tartalmilag megújulni! A Tétékás Nyúzt mint 

brandet kell erősíteni. A már említett nyílt napokkal, illetve az egyetem rendezvényein való 

részvétellel ez jelentősen javítható. Távolabbi terveim között szerepel Nyúzos pólók, bögrék, tollak 

készíttetése és árusítása a hallgatói boltban. 

 

Konkrét ötletem, hogy az idei LEN-en pár önkéntes nyúzossal sátrat állítanánk fel, ahol az újság 

iránt érdeklődők személyesen találkozhatnának és társasozhatnának velünk. 

 

Átláthatóság: 

 

Korábban már említettem, hogy rendszeressé tenném a heti lapindítókat és a laptervet. Emellett 

fontosnak tartom, hogy több számra előre tervezzünk, és ezek a tervek minden szerkesztőségi tag 

számára nyilvánosak legyenek. 

 

A Tétékás Nyúz legyen a TTK-s hallgatók lapja, kizárólag aktív hallgatói jogviszonnyal rendelkező 

hallgatóink részesülhetnek pénzjutalomban. Nem akarom elvenni a lehetőséget azon egykori 

hallgatóink elől, akik évekig erősítették a Nyúz csapatát, külsősként továbbra is publikálhatnak, 

olvasó- vagy tördelőszerkeszthetnek, de nem vezethetnek rovatot és nem kaphatnak érte 

pénzjutalmat. Sajnos az elmúlt időszakra jellemző volt, hogy olyanok is a Nyúz kötelékébe 

tartoztak, akiknek semmi közük az ELTE TTK-hoz, sosem voltak karunk hallgatói. Az ő 

munkájukra a továbbiakban nem tartanék igényt, és a későbbiekben sem engedélyezném az ilyen 

emberek közreműködését. 



 

Kiemelkedő munka esetén tárgyjutalomban részesülne mindenki, akár aktív, akár egykori hallgató, 

de ez nem automatikus, az egyes esetek elbírálása külön történne. 

 

Pályázatom összefoglalásában ismét megemlíteném három kiemelt fontosságú problémánkat, 

amelyek megoldását tekintem fő feladatomnak: 

 Kevés emberünk van, akik a többletmunkák miatt túlterheltek. 

 Nincs rendszeres és intenzív kapcsolat a Hallgatói Önkormányzattal. 

 Az újságnak a hallgatók és az oktatók szemében az elmúlt időszakban csökkent a presztízse. 

 

Célom egy olyan újság felépítése, amely Egyetemünk és Hallgatói Önkormányzatunk ékessége 

lehet; amelyre minden hallgatónk büszke lehet. 


